
NOVOROČNÍ PROSLOV STAROSTY 

 

Vážení spoluobčané, dovolte mi, abych vás jménem zastupitelstva 

obce, i jménem svým co nejsrdečněji pozdravil první den nového roku 

2023.  

 Dovolte mi, abych hned na úvod vzpomněl ty, kteří nás v loňském 

roce navždy opustili. V roce 2022 zemřel pan Jan Helinger. Chvilkou ticha 

proto uctěme jeho památku ….. Děkuji.  

 V minulém roce se v naší obci narodili Tomáš Dubovan, Sofie 

Vrublová a Patrik Dufek.  K dnešnímu dni má obec 311 obyvatel, což je 

velice pěkné. 

Uplynulý rok 2022 byl ve znamení rozvolnění všech koronavirových 

omezení, ale hlavně vypuknutí válečného konfliktu na Ukrajině. Tento 

konflikt s sebou přinesl prudké zdražování energií a následnou inflační 

vlnu, která zřejmě není u konce. Vzhledem k této situaci nás nečeká lehké 

období, a to nejen v roce 2023. Musíme doufat, že se situace uklidní a 

budeme moci žít bez velkého omezování. 

 I díky tomu, že v roce 2022 již pominula všechna koronavirová 

omezení, se podařilo zorganizovat mnoho kulturních akcí: Tříkrálovou 

sbírku, setkání seniorů, slet čarodějnic, Den dětí, vinaři zorganizovali 

tradiční otevřené sklepy a ochutnávku mladých vín. Hasiči spolu s mládeží 

zorganizovali Jakubské posvícení, a i přes nepřízeň počasí se uskutečnil již 

22. ročník tradičního tenisového turnaje ve dvouhře a čtyřhře. Velmi 

pěknou akcí, za velké účasti dětí i rodičů, byla dýňová stezka.  

 Divadelní spolek Želetín reprízoval na jaře s velkým úspěchem 

divadelní hru Světáci a na jaro letošního roku chystá premiéru nové hry. 

         Zde bych chtěl připomenout ještě jednu akci, a to sázení stromů. Při 

této akci se spojilo příjemné s užitečným a v dobré náladě se vysázelo 54 

stromů z dotačního programu SFŽP. Zaslouží si poděkovat všem, kteří se 

podíleli na organizování těchto akcí. Přeji si, aby se i v letošním roce 

v těchto akcích pokračovalo a abychom se mohli potkávat a utužovat naše 

mezilidské vztahy. 

 V uplynulém roce jsme za podpory JMK vyměnili druhou polovinu 

veřejného osvětlení za moderní a úsporné LED lampy. Jestliže se potvrdí 

úspora z výměny první části, měli bychom se dostat na polovinu spotřeby 

elektřiny na veřejném osvětlení oproti roku 2018. 

          V jarních měsících byla opravena cesta na mokřady a celý tento 

projekt byl dokončen. 



          Hlavní akcí roku se stala oprava havarijního stavu kanalizace, jejíž 

součástí je také prodloužení tlakové kanalizace z Horních Dunajovic až na 

ČOV. Celkové náklady na oba projekty jsou 9,3 mil. Kč. Přes velkou 

snahu zajistit dotační podporu se nakonec podařilo získat pouze 1 milion 

korun z mimořádné dotace JMK. Zbylé peníze musí být hrazeny svazkem 

obcí Horní Dunajovice a Želetice. Tyto nemalé prostředky pochází 

z rozpočtů obou obcí. Vlastní oprava kanalizace je již dokončena a práce 

na prodloužení výtlaku budou pokračovat v jarních měsících. 

        Velkou proměnou prošla za finanční podpory z evropských fondů i 

náves, která díky opravě chodníku a vjezdů k jednotlivým domům získala 

nový ráz. 

        Těsně před koncem roku byly dokončeny práce na zasíťování 5 

nových stavebních míst, připojení dvou domů na kanalizaci, a také byl 

vybudován nový nadzemní hydrant pro hasiče. 

        Všechny tyto akce jsou náročné nejen finančně, ale bohužel omezují 

nás všechny při běžném životě, zejména pak ty, kteří přímo sousedí se 

stavbou. Největší komplikací je nyní stav komunikace a zápach, který se 

nově přesunul k vjezdu do obce od Vítonic. Musíme vydržet a do léta 

letošního roku by měly být cesty opravené a kanalizace dovedena až na 

ČOV.  

        V jarních měsících roku 2022 zastupitelstvo obce rozhodlo o prodeji 

pozemků určených k zástavbě firmě JOKA, která by měla do 5 let vystavět 

novou ulici o 24 domcích nad novou zástavbou u školy.  

        Základní školu navštěvuje 130 žáků, pro které se společně s vedením 

školy snažíme o co nejlepší podmínky. Na podzim jsme začali výstavbu 

rekuperačních jednotek na odvětrání školní kuchyně za finanční podpory 

MMR. Tímto projektem by mělo dojít opět k úspoře energií a zlepšení 

pracovního prostředí ve školní kuchyni. 

        Rok 2022 byl také rokem volebním, chtěl bych poděkovat za 

vyjádřenou důvěru našemu zastupitelstvu a všem zastupitelům za 

odvedenou práci. 

        V nadcházejícím roce 2023 nás čekají další úkoly. Musíme se 

vyrovnat s prudkým zdražováním energií, které se promítne do všech 

činností obce, i našich domácností. Chystáme další projekty včetně 

výstavby fotovoltaických elektráren (FVE) na střechách obecních budov. 

Musíme dořešit komunikaci na nově zasíťovaná stavební místa a s ní i 

chodník okolo AGRY směrem na Domčice.  

       Při stanovování cen vodného a stočného jsme ministerstvem nuceni 

k tvoření fondu obnovy, jelikož se budou neustále snižovat dotace na 



opravy. Po provozní stránce je vykázána opět ztráta na kanalizaci, a 

vzhledem k očekávanému růstu energií a mezd, dochází ke zdražení 

vodného o 2,- Kč a u stočného o nepříjemných 25,- Kč na celkových 115,- 

Kč včetně DPH za m
3
. 

        Každoročně se věnuji otázce odpadového hospodářství v obci. Loni 

obec dotovala odpadové hospodářství z 25 %, což je velmi příznivé a 

myslím, že nastavené systémy fungují, v rámci možností. Bohužel od 

nového roku firma AVE přišla s navýšením cen o 15 % a přičteme-li 

každoroční zdražení skládkovného, museli jsme přistoupit ke zdražení 

poplatků za odpady na 800,- Kč na občana. Je to nepříjemné, ale nechtěli 

jsme více zatěžovat obecní rozpočet s výhledem nejistoty letošního roku.  

 Chtěl bych poděkovat všem obecním zaměstnancům za jejich 

celoroční práci. I když to není vždy jednoduché, snažíme se o to, aby obec 

i park byly vždy upravené a trávníky posečené.  

         Chtěl bych poděkovat za spolupráci celému zastupitelstvu a naší paní 

účetní. 
 

 Na závěr chci poděkovat vám všem občanům Želetic za to, jak se 

věnujete úpravě svých domů a jejich okolí. Tím přispíváte k celkovému   

vzhledu obce. Od přijíždějících turistů slýcháme často chválu na vzhled   

naší malé obce.  

 Vážení spoluobčané, rád bych vám všem jménem celého 

zastupitelstva, i jménem svým popřál do nového roku 2023 hlavně zdraví, 

štěstí a spokojenost. 
 

za zastupitelstvo obce Milan Choura  
 


